
Vse o krompirjevih in drugih 
počitnicah v Sloveniji 
 Šolski in študijski koledar  Univerzitetni študentje bi radi imeli nekaj več oddiha

 LJUBLJANA  Krompirjeve po-
čitnice so za marsikoga prava 
uganka. Nekateri se čudijo nji-
hovemu nenavadnemu nazivu, 
drugi  se sprašujejo, zakaj so 
učenci v Sloveniji ta teden do-
ma. Da bi krompirjeve počitni-
ce bolje spoznali, smo na pogo-
vor povabili študentki iz Slove-
nije, ki sta prijazno odgovorili 
na naša vprašanja in predsta-
vili slovenski študijski koledar. 

Pia Seidl, študentka novinarstva 
v Ljubljani: »Krompirjeve poči-
tnice so nastale z namenom, da 
bi otroci in mladi lahko poma-
gali pri nabiranju krompirja. 
Otroci torej niso imeli pravega 
odmora, saj jih je doma čakalo 
delo. Na univerzi imamo v tem 
obdobju tri dni dolg premor, 
nimamo pa krompirjevih po-

čitnic, saj so le-te namenjene 
izključno šolam. Sama sem se 
ob tej priložnosti držala tradici-
je in se udeležila obreda, pos-
večenega pokojnim. 

Če bi lahko sama sestavila 
študijski koledar, bi gotovo vsa-
ka dva meseca in nekaj tednov 
predvidela nekaj dni oddiha. 
Počitnice namreč niso po mo-
jem mnenju namenjene učenju, 
ampak počitku. Izkoristili bi jih 
za nabiranje energije za učenje. 
Naša univerza nam nudi nekaj 
dni premora za božič in prosti 
dan za velikonočni ponedeljek. 
Učenci in dijaki na šolah v Slo-
veniji pa imajo zelo dobro raz-
porejene počitnice v primerja-
vi s študenti. Lepo bi bilo, da bi 
tudi na univerzi imeli podoben 
sistem. Res pa je, da lahko na to 

gledamo kot na pripravo za svet 
dela, kjer so prosti dnevi in po-
čitnice gotovo manj pogosti«. 

Beatrice Susa, študentka medi-
cine v Mariboru: »Kljub temu, da 
ne poznam krompirjevih poči-
tnic, vem, da se te odvijajo prib-
ližno v zadnjem tednu oktobra. 
Univerza v Mariboru nam je le-
tos nudila tri dni dolg premor, 
točneje od 30. oktobra do 1. no-
vembra. Kljub temu pa imamo 
med šolskim letom premalo po-
čitnic, predvsem v obdobju bo-
žiča in novega leta, saj se preda-
vanja ponovno začnejo prehit-
ro, že drugega januarja. Prav 
zato bi, če bi mogla, v božičnem 
obdobju predvidela en teden 
premora, nekaj več prostih dni 
pa bi namenila tudi velikonoč-
nim praznikom«.

Nekoč je v Nabrežini 
živela kavarna Gruden ... 
 Priljubljeno shajališče  Dosedanja upravitelja Marko in Sara Antonič sta se po treh letih 
poslovila. Marko upa, da bo v prihodnosti lahko spet prevzel dejavnost, ki mu je zelo všeč

 NABREŽINA  V zadnjih tednih 
nas je presunila novica o zapr-
tju nabrežinske kavarne, zna-
ne kot Bar G oziroma bar Gru-
den. Vsi mladi smo jo vsaj 
enkrat obiskali in v njenih pro-
storih preživeli prijeten popol-
dan ob klepetu in pitju kave. 
Kavarna je ime prejela po pe-
sniku in domačinu Igu Grud-
nu, enako kakor tudi nabrežin-
sko kulturno društvo. 

Lokal je skozi vrsto genera-
cij veljal (in tako je še danes) za 
kraj druženja, saj so tam pote-
kale veselice in raznovrstni do-
godki. Tam se tudi člani lokal-
nih pevskih zborov po pev-
skih vajah srečujejo in druži-
jo. Skratka ni vaščana, ki ne bi 
poznal kavarne Gruden ali ne 
bi bil nanjo navezan.  

Kavarna se je skozi dolgo 
tradicijo soočala z raznovr-
stnimi izzivi. V obdobju fašiz-
ma so jo zaprli in jo ponovno 
odprli šele v povojnem obdob-
ju. Najprej so ustanovili kul-
turni dom, ki so ga preimeno-
vali po nabrežinskem pesni-
ku, nato so odprli kavarno, ki 
jo poznamo še danes.  

Pogovarjali smo se z Markom 
Antoničem, zadnjim upravite-
ljem nabrežinske kavarne. 

Zakaj si se odločil, da boš prev-
zel upravljanje kavarne Gruden? 
Ideja se mi je prvič porodila na 
višji srednji šoli, natančneje na 
študijski praksi. Takrat sem 
spoznal, da mehanika ni moja 
prava pot. Kavarna pomeni za-
me veselje, pozitivno energijo 
in seveda družino. 

Koliko časa si jo upravljal? 
Upravljal sem jo tri leta. Pri tem 
je sodelovala tudi moja starejša 
sestra Sara, ki je bila prav tako 
soupraviteljica lokala. 

Kaj pa pred vama? Kdo je vodil 
omenjeni lokal? 
Pred nama sta kavarno Gruden 
upravljali sestri Tanja in Mateja 
Kante. Bili sta zelo skrbni in or-
ganizirani. Pripomogli sta k te-
mu, da je kavarna Gruden ob-
držala visoko kakovost. 

Kateri prazniki in običaji so zazna-
movali nabrežinski bar G? 
Vsako leto smo prirejali več ve-
selic, za oktoberfest, noč čarov-
nic in veliko noč. Ob teh prilo-

 Zadnja upravitelja  Sara in Marko Antonič (na fotografiji s starši) sta kavarno prevzela avgusta 2020 

žnostih smo strankam podarili 
majčke. Z veseljem opažam, da 
jih ljudje radi nosijo. Najbolj zna-
na zabava pa je tako imenovani 
Trliž party v pustnem obdobju. 
Ob tej priložnosti so se vsi obi-
skovalci večera preoblekli v ti-
pične delavske obleke, ki jih no-
sijo delavci, znane kot »trliži«. 

Kako bi ocenil svoje delo? 
Upravljanje kavarne je bila zame 
zahtevna izkušnja. Priznati pa 
moram, da sem se na delu imel 
zelo lepo. Žal mi je, da kavarno 
zapiramo. Izkušnjo v gostinstvu 
bi v prihodnosti rad ponovil. 

Zakaj si se odločil, da ne boš več 
vodil kavarne? 

Lokal sva, kot rečeno, upravlja-
la s sestro Saro, ki pa se bo v 
kratkem preselila s fantom in ne 
bo mogla upravljati kavarne. 
Odločila sva se, da bova dejav-
nost zaprla, saj je za eno samo 
osebo preveč dela. Poleg tega 
nisem dobil namestnika. Upam, 
da bom lahko v prihodnje spet 
prevzel dejavnost. 

So se tvoja delovna pričakovanja 
in cilji uresničili? 
Pričakovanja so se uresničila, saj 
sem nameraval odpreti lokal, v 
katerem bi se mladina lahko 
družila. Mislim, da mi je to us-
pelo. Pomembno je, da imamo 
mladi na Krasu stične točke, kjer 
se lahko zbiramo in družimo.

@direkt_pd 
#bodidirektenInstagram

 občina_milje:  Upamo, da bomo čez 20 let 
sploh še obstajali … 

 občina_atlantida:  Drugače pa se lahko zmeni-
va za pobratenje. 

 robert_von_platz:  Dokler bom jaz tržaški žu-
pan, bodo Milje pod mojo kontrolo. 

 občina_trst:  Skrbi rajši za to, kar se dogaja v 
Barkovljah! 

 bmk.barkovlje:  Strinjamo se! Drugače bomo 
prirejali le še tečaje plavanja. 

 gretathunberg:  V Tržaškem zalivu se to dogaja, 
v Angliji pa udeležence shodov proti klimatskim 
spremembam aretirajo … Kako je to mogoče? 

 slavojžižek:  Temu pravimo neoliberalizem! 

 povprečni_američan:  To ni nevtralna opomba!!!

Do nedelje 
festival 
ljubiteljev 
kave
 TRST  Ali je tudi tebi všeč 
kava? Če je odgovor da, je 
tržaški Coffee Festival do-
godek, ki ga ne smeš zamu-
diti! Gre za festival, ki je 
nastal po zamisli podjetja 
Imperial S.r.l., glavnega 
uvoznika kavnih zrn v Tr-
stu. Letos poteka osma iz-
vedba dogodka, in sicer od 
29. oktobra do 5. novem-
bra na Borznem trgu v Tr-
stu. Na festivalu bodo or-
ganizirali delavnice za ot-
roke in odrasle, predavanja 
o proizvodnji in popularno 
nedeljsko tekmovanje prip-
ravljanja kave. Zmagal bo 
natakar, ki bo  pripravil na-
jokusnejši »capo in B«, to-
rej kapučin v kozarčku, in 
osvojil vzdevek Mojster v 
pripravljanju kave.

Bodimo  
zmeraj 
direktni!

Trenutni sodelavci  
mladinske strani @Direkt:  
 
Svetlana Brecelj, 
Julija Cante, 
Nicolò Coretti, 
Malina Dolhar, 
Lapo Farolfi, 
Robert Kovic, 
Gaja Pelà, 
Francesco Petaccia,  
Veronica Piredda, 
Simon Simcic 
in Damir Terčon 
 
Pridruži se nam!

 Študentka  Pia Seidl 

 Študentka  Beatrice Susa 
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